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27.12. 2014. 

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Idemo na utvrđivanje dnevnog reda devete śednice, pa ćemo se vratiti na Izbor i

imenovanja  da  bismo  šteđeli  vrijeme.  Imamo  tajno  glasanje  za  potpredsjednika
Skupštine, pa dok se to bude brojalo, da izvršimo drugi izbor i imenovanja.

Mislim da  imamo konsenzus  oko  dnevnog  reda  i  da  nema problema.  Znači,
dogovorili smo se,konsenzualni dnevni red. Imamo četiri tačke dnevnog reda i sve su
dogovorene kao konsenzualno pitanje za ovaj Parlament.

Stavljam na glasanje Predlog dnevnog reda devete śednice. Dogovor je da nema
proširenja, dopuna, izmjena itd. 

Za, protiv, uzdržani? Izvolite.
Što je dogovoreno, treba ispoštovati.
Hvala vam.Glasalo je 46 poslanika - svi su bili za. Utvrdili smo dnevni red Devete

śednice.
Dok uđu i druge kolege, jer nam trebaju za glasanje. Predlog zakona o dopuni

Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti. 
Poslanik Gošović je predlagač. Je li Vam dovoljno dva minuta? Dva minuta je

dovoljno da informišete kolege o čemu se radi. 

NEVEN GOŠOVIĆ:
Gospodine predsjedniče, u najkraćem. 
U odredbama člana 38, stav 1 i člana 58, stav 1 Zakona o socijalnoj i  dječjoj

zaštiti  propisano  je  da  se  visina  osnova  za  ostvarivanje  prava  na  materijalno
obezbjeđenje,  kao  i  visina  materijalnog  obezbjeđenja,  lična  invalidnina,  dodatak  za
njegu i  pomoć, visina troškova sahrane,  naknade za novorođeno dijete,  dodatak za
djecu, naknada po osnovu rođenja djeteta i druga prava iz socijalne zaštite usklađuju
polugodišnje. 1.januara i 1.jula tekuće godine, sa kretanjem troškova života i  prosječne
zarade zaposlenih na teritoriji Crne Gore, na osnovu statističkih podataka za prethodno
polugodište  u  procentu  koji  predstavlja  zbir  polovine  rasta,  odnosno  pada  troškova
života i polovina procenta rasta, odnosno pada zarada. 

U skladu sa ovim odredbama, ove naknade usklađuju se dva puta godišnje - 1.
januara  i  1.  jula  tekuće  godine.  Primjenom  ovih  zakonskih  parametara,  1.jula
2014.godine  u  odnosu  na  prethodno  polugodište  došlo  je  do  tog  negativnog
usklađivanja,  odnosno  visina  ovih  naknada  i  socijalne  i  dječije  zaštite  neznatno  je
umanjena, ali ipak za ove kategorije korisnika ovih prava i taj jedan euro na mjesečnom
nivou znači puno. Da nebi došlo do ovako negativnog usklađivanja i mogućnosti pada
ovih naknada   1.januara 2015.godine, podnijeli  smo Predlog zakona o Izmjenama i
dopunama Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, na način da se ove odredbe, ovi procenti
usklađivanja  ukoliko  bi  imali  za  rezultat  negativno  usklađivanje,  izuzetno  nebi
primjenjivali. Isti je to moderni način, kao što je i Vlada predložila u slučaju negativnog
usklađivanja primjenom zakonskih parametara, ti parametri nebi primjenjivali u slučaju
ako bi  pokazali  tu neophodnost umanjenja visine penzija.  Dakle, u suštini  je zaštita
prava korisnika socijalne i dječje zaštite od tog evidentnog negativnog  usklađivanja
njihovih naknada od 1.januara 2015.godine. Za prethodno polugodište Predlog zakona
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prošao  je  proceduru  na našim odborima i  dobio  u  tom dijelu  jednoglasnu podršku.
Zahvaljujem.

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Hvala  Vam,  na  trudu  da  te  praznine  popunimo,  a  vrlo  važno je  za  socijalnu

pravičnost.
Idemo na drugi zakon. Kolega Gošoviću, Vi ste opet predlagač.
Izvolite, sad možete za minut.

NEVEN GOŠOVIĆ:
Zakon o boračkoj i invalidskoj zaštiti je isti da se izuzetno od ovih usklađivanja

propisanih  zakona  ukoliko  bi  imali  za  rezultat  negativno  usklađivanje,  ne  vrši  to
usklađivanje  za  korisnike  prava,  naknada o  boračkoj  i  invalidskoj  zaštiti.  Riječ  je  o
odredbama člana 27, stav 3 tog zakona, kojim je, takođe, propisano da se dva puta
godišnje,  1.  januara i  1.jula,  usklađuju  te  naknade u  skladu sa zakonom utvrđenim
parametrima, procenta rasta zarada i procenta, odnosno pada troškova života. Takođe
su  ovi  parametri  1.jula  2014.godine  doveli  do  toga  da  je  došlo  do  umanjenja  ovih
naknada. Da se isto ne bi desilo i 1. januara 2015.godine, podnijeli smo predlog ovog
zakona,  sa  isim  ciljem  kao  što  su  predložene  izmjene  i  dopune  Zakona  o
penzijsko-invalidskom  osiguranju  i  Predloga  zakona  o  socijalnoj  i  dječjoj  zaštiti.
Zahvaljujem.

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Još jednom hvala na Vašem ličnom trudu, koji nije mali da se sve ovo uredno

složi. 
Idemo  dalje  na  Predlog  zakon  o  potvrđivanju  sporazuma  za  osnivanje

međunarodnog fonda za poljoprivredu i razvoj, onda ćemo ići na naše zaključke.
Sve je pod kontolom.

Izvolite. To je međunarodna konvencija. Do 10.januara treba da postanemo član
Fonda za poljoprivredni razvoj da bismo povukli neka sredstva po povoljnim uslovima.
Kao što vidite, kolega Knežević zna o čemu se radi. 

Hvala vam. Završili smo raspravu i o tome.
Predlog zaključka povodom razmatranja aktuelnog stanja životne sredine u

opštini Pljevlja. 
Naš odbor je usvojio zaključke. Mi treba da ih verifikujemo. Rasprave ne može

biti, jer smo to raspravljali na odboru. 
Zahvaljujem kolegama iz odbora i ovdje je rasprava završena. 

***
Idemo na devetu śednicu, poslednju śednicu u ovoj godini. Deveta śednica, brzo

ćemo.  Ona je konsesualna, takozvana.
Predlog zakona o dopuni Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. Većina glasova svih

poslanika. 
Izvolite. 
Socijalna i dječija zaštita usklađivanje sa klizanjima u ekonomskom sistemu. Ima

amandmana u proceduri. 
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Hvala  vam,  glasalo  je  64  poslanika,  63  za,  jedan  protiv,  nije  bilo  uzdržanih.
Utvrdili smo ga u načelu. 

Pet amandmana, 
Zakonodavni  odbor  dva  amandmana  koji  su  sastavni  dio  Predloga  zakona.

Poslanici  Damjanović,  Kaluđerović  dva  amandmana,  ali  je  Zakonodavni  odbor
konstatovao da je potrebno dodati još jedan amandman tehničke prirode, tako da ćemo
se izjašnjavati o tri amandmana. 

Izvolite, kolega Damjanović ili Kaluđerović, ko će?
Izvolite, kolega Damjanoviću. 

ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ:
Zahvaljujem, predsjedniče. 
Drago  mi  je  što  je  Predlog  zakona  dobio  podršku  u  načelu.  Očekujem

konsesualnu podršku i  amandmanu.  Naš sistem socijalne  i  dječije  zaštite,  naknadu
roditelju njegovatelju lica koje je korisnik lične invalidnine. Tu mislimo na roditelje koji
nijesu u radnom odnosu i koji nijesu ostvarili pravo na penziju a njeguju i brinu o djeci
koja imaju ličnu invalidninu. Tu se misli i na djecu sa posebnim potrebama. Naime, ovim
predlogom amandmana bi se uvela naknada u visini od 193 evra mjesečno za roditelje
koji  nijesu zaposleni i  nemaju sopstvene prihode. Pravo na ovu naknadu bi prestalo
zapošljavanjem  lica  do  ostvarivanja   prava  na  penziju  ili  trajnim  smještajem  lica
korisnika u javnu ustanovu. 

Dakle, govorimo o najosjetljivijoj kategoriji i osoba, oko 700 u Crnoj Gori i ovo je
pokušaj da se prvi put u sistem uvede još jedno od davanja koje ne može nikako biti
zloupotrijebljavano kao što mnoga zloupotrebljavamo, jer je tačno usmjereno na ona
lica kojima je ovo potrebno. 

Dakle,  najranjivija  kategorija  lica,  roditelji  djece  sa  posebnim  potrebama  koji
nemaju sopstvene prihode. Hvala vam.  
  

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Kad se mi koncentrišemo da spriječimo ove koji uzimaju...
Kolega Simović je napomenuo, mogu i ja ponoviti. 
Dogovor je bio da ovo usvajamo konsesualno, što znači bez amandmana i bez

dodataka. Molio bih da poštujući  taj  politički  dogovor  povučete amandmane, da ne
bismo ugrozili  usvajanje čitavog  zakona. 

Izvolite, na vama je da odlučite. 

ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ:
A da li je, ne podrži amandman da se bez tog amandmana nastavi priča do kraja.

Ko se boji javanog glasanja ovdje? 

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Ne boji se niko, nego dogovor je. 
Izvolite, glasamo amandman 1 kolege Damjanovića. 
Hvala vam, glasalo je 63 poslanika, 33 za, 12 protiv, 18 uzdržanih. Konstatujem

da amandman nije dobio potrebnu većinu. 
Kolega Damjanoviću, izvolite. 
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ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ:
Odustajem od amandmana 2 i 3.

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
Hvala na pomoći. Kolega Damjanović  je odustao od amandmana 2 i 3.
Idemo na usvajanje Zakona u cjelini. 
Izvolite, za, protiv, uzdržani.
Hvala vam, glasalo je 64 poslanika, 64 je bilo za. Konstatujem da smo Zakon

usvojili. 
Predlog zakona o dopuni Zakona o boračkoj i invalidskoj zaštiti. Utvrđujemo ga u

načelu.
Izvolite, za, protiv, uzdržani. 
Hvala vam, koleginice i kolege, glasalo je 57 poslanika, svi su bili za. Utvrdili smo

ga u načelu. 
Sastavni dio Predloga zakona je jedan amandman Zakonodavnog odbora, nema

drugih amandmana, glasamo ga u cjelini. 
Izvolite, Zakon o boračkoj i invalidskoj zaštiti, tačka 2.
Hvala vam, glasalo je 59 poslanika, svi su bili za.  Zakon je usvojen.
Predlog zakona o potvrđivanju sporazuma o osnivanju Međunarodnog fonda za

poljoprivredni razvoj IFAD. 
Glasamo ga u cjelini, neće biti dva glasanja.
Izvolite, ratifikacija.
Ne, ovo je naše učlanjenje u Međunarodni fond za poljoprivredu i razvoj, IFAD.  
Hvala vam, glasalo je 63 poslanika, svi su bili za. 
Idemo  na  Predlog  zaključaka  povodom  razmatranja  aktuelnog  stanja  životne

sredine u Pljevljima. 
Izvolite, glasamo zaključke.
Izvolite. 

VLADISLAV BOJOVIĆ:
Zahvaljujem. 
Vama ću se obratiti, gospodine predsjedniče Skupštine, vrlo kratko. 
S  obzirom  da  sam  inicijator  rasprave  u  Parlamentu  na  ovu  temu,  nisam

zadovoljan  zaključcima  Odbora,  jer  nisu  konkretni.  Nisu  obezbijeđena  sredstva  u
budžetu i plašim se da u 2015. godini ništa se konkretno neće preduzeti na saniranju
problema vazduha i vode u Pljevljima. 

Pitam Vas  kao  pravnika  i  kao  predsjednika  Skupštine  sa  iskustvom,  da  li  je
moguće, odnosno da li može Skupština Crne Gore usvojiti zaključke kojim se utvrđuju
određene  obaveze  Vladi,  državnim  organima,  a  da  ne  budu  propisani  rokovi  za
izvršenje tih obaveza, jer zaključci  kako su formulisani bez rokova ostavljaju mogućnost
da se unedogled odugovlače određene konkretne mjere i aktivnosti, a ovdje su stvari
tehničkog karaktera, usvajanje planova i tako ... suštinsko. Ali, evo i to bar da se završi i
da se utvrde određeni rokovi. Hvala. 

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:
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Može,  a  na  vama  je  da  u  vašim  rokovima  koje  odlučite,  imate  pravo  na
saslušanja,  imate  pravo na interpelaciju,  izvolite  i   iskoristite  pravo da izvršnu vlast
primorate  da vrši svoj dio obaveze po zaključcima koji su politička osnova za to. 

Glasamo zaključke, izvolite. 
Hvala vam, glasalo je 63 poslanika, 50 za, jedan protiv, 12 uzdržanih. 
Konstatujem da smo zaključke Odbora usvojili i sad su zaključci Skupštine Crne

Gore.  
 Poštovane  koleginice  i  kolege,  ovim  je  završena  deveta  śednica  jesenjeg

zasijedanja. Ovim ćemo završiti i jesenje zasijedanje u 2014. godini. 
Bila  je  ovo  intenzivna  godina  rada  Parlamenta,  mislim  da  će  2015.  biti  još

intenzivnija. 
Ja vam čestitam predstojeće novogodišnje i božićne praznike. 
Molim odbore da počnu što ranije u januaru da razmatraju zakone koji su poslati,

jer je Vlada čekala mnoge zadnje trenutke i poslala mnogo zakona u proceduru, tim
prije što može biti  i  vanrednih zahtjeva za zasijedanje, tako da već poslije praznika
molim predsjednike odbora da zakazuju sjednice da bi se počeli razmatrati materijali
koji bi trebalo da budu na redovnom zasijedanju ili vanrednom zasijedanju. 

Žao mi je što čestitke idu uz obaveze, ali takva nam je dužnost. Ovo nije posao,
ovo je dužnost. 

Iskreno vam se zahvaljujem na saradnji, bilo je dobrih i poneki loši trenutak.
Sve  najbolje  u  Novoj  godini,  puno  zdravlja,  sreće  vama i  vašim familijama i

građanima Crne Gore. Hvala vam. 
Koktel je ostao da se ipak desi. Pozivam vas na koktel. 


